
P r o t o k ó ł  Nr XLIII/23 

obrad XLIII sesji Rady Miasta Zambrów odbytej w dniu 21 lutego 2023 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Zambrów p. 214 w godzinach  

12:00 – 13:50 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Bogdan Andrzejczuk 

2. Wiesława Arent 

3. Radosław Bańkowski 

4. Anna Chętnik 

5. Ryszard Kaźmierczak 

6. Michał Klimowicz 

7. Zbigniew Korzeniowski 

8. Tomasz Józef Kosek 

9. Kamil Kowalczyk 

10. Zbigniew Kulesza 

11. Barbara Danuta Laszuk 

12. Łukasz Miszak 

13. Agnieszka Ogórkowska 

14. Jacek Olszewski 

15. Barbara Reinke 

16. Henryk Rykaczewski 

17. Anna Truchel 

18. Wioletta Walasek 

19. Cezary Witkowski 

20. Marta Worosilak 

21. Grażyna Anna Wyszyńska 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:                                                                                               

1. Burmistrz Miasta Zambrów p . Kazimierz Dąbrowski                                                                  

2. Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda                                                                

3. Sekretarz Miasta Zambrów p. Jolanta Gronostajska                                                                       

4. Skarbnik Miasta p. Anna Sadowska Piętak                                                                                                                             

6. Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan                                                                                                       

7. Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina Brulińska                                               

8. Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej p. Danuta Łapińska                                                  

9. Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego p. Cezary Lasek                                                          

10. Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich p. Rafał Pomazański                                                       

11. Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego p. Anna Stefańska                                                                  

12. Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski         

                                                                                   

Otwarcia obrad XLIII sesji Rady Miasta Zambrów dokonał Przewodniczący Rady p. Jacek 

Olszewski. Powitał radnych oraz zaproszonych gości wymienionych na wstępie protokołu. 

Stwierdził prawomocność obrad. 



1. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia. Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. W związku z brakiem uwag 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski uznał porządek sesji za przyjęty.  

 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zapytał, czy są uwagi do protokołu 

poprzednich obrad  sesji. W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek 

Olszewski poddał pod głosowanie protokół z poprzednich obrad sesji Rady Miasta.  

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta 

Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

 

 

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski uzupełnił pkt. 10 przedłożonej informacji. 

Poinformował, że przedłużony został termin składania ofert z 22.02 na 23.02.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odnosząc się do pkt. 11 przedłożonej 

informacji poinformował, że były dwie oferty. Jedna oferta pochodzi od przedsiębiorstwa 

handlowo-usługowego Plumbers p. Mariusza Bachera na kwotę 208.049,89zł. Natomiast drugą 

ofertę złożyła firma Trans Bruk usługi drogowo-budowlane p. Adam Kumysz z Zambrowa na 

kwotę 201.323,69zł. Burmistrz poinformował, że obie oferty są z 24 miesięczną gwarancją.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski w odniesieniu do pkt. 18 powyższej 

informacji oznajmił, że wpłynęły dwie oferty, a wybrana została firma BIKSBIT z Warszawy 

na kwotę 46.900zł. Umowa podpisana została 15.02.23r. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odnosząc się do pkt. 19 powyższej 

informacji poinformował, że rozstrzygnięte zostało postępowanie ofertowe na wykonanie usług 



melioracyjnych przy ul. Białostockiej. Ostatecznie wybrana została oferta p. Anety Gumiężnej 

z miejscowości Zaręby Grzymały za kwotę 96.000zł.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że rozstrzygnięte zostały 

konkursy na zadania z zakresu kultury fizycznej i podpisane zostały stosowne umowy. Na 

zadanie nr 1 ZKS Olimpia 145.000zł; zadanie nr 2 czyli współzawodnictwo również ZKS 

Olimpia 390.000zł; zadanie nr 3 ZKS Olimpia 60.000zł, Rekord 30.000zł, a Next Team 

10.000zł; zadanie nr 4 Zambrowski Klub Karate 15.000zł, Mazowiecki Klub Podlaski Karate 

5.000zł. Burmistrz Miasta p. Kazimierz Dąbrowski oznajmił, że rozstrzygnięty został konkurs 

na dofinansowanie z rządowego programu rozbudowy dróg i niestety dwie planowane 

inwestycje zostały odrzucone, tj. inwestycja związana z wykonaniem ronda na skrzyżowaniu 

ul. Ostrowskiej z ul. Polową i Obrońców Zambrowa, a druga to ścieżka rowerowa do 

McDonalda. Burmistrz Miasta poinformował, że Dyrektor MOPSu p. Janina Komorowska 

złożyła rezygnację w związku z tym ogłoszony został konkurs na Dyrektor MOPS w 

Zambrowie. Po rozstrzygnięciu konkursu wybrana została p. Anna Kosakowska, która ponad 

20 lat pracowała w zespole placówek oświatowo wychowawczych w Zambrowie tzw. Domu 

Dziecka.  

 

Radny p. Michał Klimowicz odnosząc się do pkt. 1 i 2 przedłożonej informacji  zwrócił się z 

prośbą o wyjaśnienie, czy kontrole będą zapowiadane.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że zbiorniki będą 

sukcesywnie i na bieżąco kontrolowane. Burmistrz poinformował, że jeśli kontrola ma być 

sensowna, to musi być niezapowiedziana.  

 

Radny p. Michał Klimowicz odnosząc się do pkt. 4 zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, czy 

aktualne kwoty dużo wzrosły w stosunku do wcześniejszych.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że co roku kwoty wzrastają 

zgodnie z inflacyjnym wskaźnikiem.  

 

Radny p. Michał Klimowicz odnosząc się do pkt. 10 przedłożonej informacji oraz wydłużenia 

terminu składania ofert o jeden dzień zapytał, czy Burmistrz posiada plan B w sytuacji, kiedy 

kolejni oferenci zgłoszą się z dużymi kwotami przez co remonty placówek mogą stać się 

zagrożone. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że wszystko będzie 

rozstrzygnięte 23.02 po otrzymaniu ofert. Burmistrz poinformował, że jeśli kwoty ofertowe 

będą przewyższać te zaplanowane przez miasto, to trzeba będzie zastanowić się nad 

zaciągnięciem kredytu lub zwiększeniem deficytu budżetowego.   

 

 

 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że w materiałach dostępnych 

w aplikacji Esesja zamieszczone były odpowiedzi na interpelacje, z którymi można było się 

zapoznać. 

 

 



5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odczytał interpelacje autorstwa radnej  

p. Barbary Laszuk dot. poprawy bezpieczeństwa w mieście.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odczytał interpelację autorstwa radnego  

p. Michała Klimowicza dot. uszkodzonych elementów konstrukcji betonowej bloku.  

 

Radna p. Anna Truchel zwróciła się z prośbą, aby odczytać odpowiedź ZCiW na interpelację 

dot. podwyżek taryf za ciepło.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał odpowiedź ZCiW z dnia  

24 stycznia.  

 

Radny p. Michał Klimowicz zwrócił się z prośbą o udzielenie informacji dot. budowy instalacji 

na tzw. biomasę oraz czy podczas realizacji inwestycji występują jakieś utrudnienia. Radny 

zapytał, czy termin zakończenia budowy, czyli 30.09.2023r. nie jest zagrożony.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że inwestycja przebiega zgodnie z 

harmonogramem i z końcem września kocioł z pewnością będzie gotowy. Niestety wcześniej 

nie da się go eksploatować, ponieważ kocioł przewidziany jest do pracy w sezonie grzewczym 

ze względu na jego moc.  

 

Radna p. Anna Truchel w związku z nową ustawą w sprawie podwyżek taryf ciepła zapytała, 

czy jeśli ustawa wejdzie w życie, to zostaną wyliczone nowe stawki. Radna poinformowała, że 

mieszkańcy oczekują informacji dot. nowych wyliczeń oraz terminu ich obowiązywania. Radna 

p. Anna Truchel zapytała, czy kocioł na biomasę spowoduje niższe stawki z których skorzystają 

mieszkańcy miasta.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że ustawa przybrała już końcowy kształt 

i jest ogłoszona. W chwili obecnej oczekiwana jest tylko decyzja Prezesa URE zatwierdzająca 

tabelę, którą spółka zobligowana była przygotować na podstawie ustawy. Nowe taryfy 

obowiązywać będą odbiorców wrażliwych, czyli mieszkalnictwo, placówki oświatowe, szpitale 

itp. Prezes ZCiW poinformował, że najprawdopodobniej nastąpi to do końca miesiąca, 

ponieważ Prezes URE ma 10 dni na wprowadzenie nowych taryf i niezwłocznie zarządcy 

spółdzielni mieszkaniowych oraz pozostałych administratorów otrzymają nowe wytyczne. 

Odnosząc się do kotła Prezes ZCiW oznajmił, że efekty z niego będą znaczące, ponieważ 

paliwem w tym kotle będzie zrębka drzewna, czyli paliwo zaliczane do grupy paliw 

odnawialnych, które nie generuje kosztów zakupu uprawnień do emisji dwutlenku węgla. 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski poinformował, że koszty odczuwalne będą dopiero na 

koniec roku.  

 

Radna p. Anna Chętnik odnosząc się do pkt 5 odpowiedzi ZCiW w którym opisane są 

przedsięwzięcia realizowane w poszczególnych latach oraz pkt. 6 w którym jest informacja 

mówiąca o częściowym zlikwidowaniu węzła cieplnego na ul. Legionowej 4 zapytała, jakie są 

zamiary spółki na kolejny rok, ponieważ na ten rok przewidziana jest modernizacja wyłącznie 

ul. Wilsona.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że węzeł cieplny na ulicy Legionowej 

jest węzłem o dużej mocy. Obejmuje bez porównania większą grupę odbiorców budynków niż 



węzeł na ul. 71 PP. Węzeł na ul. Legionowej jest częściowo wyłączony z eksploatacji, ponieważ 

część budynków pracuje już z tego węzła na wysokich parametrach, a część nadal na 

parametrach niskich. Prezes ZCiW oznajmił, że w najbliższych latach planowana jest całkowita 

likwidacja tego kotła po przejściu na wysokie parametry, ale są to ogromne długości siei 

cieplnej, które sukcesywnie będą wymieniane.  

 

Radna p. Anna Chętnik poinformowała, że wspomniane wyżej plany są ubiegłoroczne i w tym 

roku dalej nie są zrealizowane. Radna zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie, kiedy plany zostaną 

zrealizowane.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że na ten rok przewidziany jest pewien 

etap związany z tym zakresem, ale jest to niewielki temat.  

 

Radna p. Anna Chętnik zapytała, kiedy bloki mieszkalne mieszczące się na ul. Grunwaldzkiej, 

Legionowej i Magazynowej będą mogły samodzielnie posiadać węzły ciepłownicze.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że w najbliższych latach węzeł zostanie 

w całości zlikwidowany i sieć cieplna będzie funkcjonować jako wysoko parametrowe i węzły 

będą w budynkach indywidualnych.  

 

Radna p. Anna Chętnik oznajmiła, że odpowiedź Prezesa nie jest satysfakcjonująca, ponieważ 

wszystko jest w najbliższych latach rozpływające się w powietrzu. Radna poinformowała, że 

mieszkańcom zależy na indywidualnych podłączeniach dlatego, że nie są odpowiedzialni 

zbiorowo za wszystko, tylko każda wspólnota chciałaby rozliczać się indywidualnie oraz 

indywidualnie włączać i wyłączać zasób ciepła.   

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski oznajmił, że jest to możliwe w każdej chwili.  

 

Radna p. Anna Chętnik odpowiedziała, że  niekoniecznie.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski zaprosił radną na indywidualne szczegółowe rozmowy. 

 

Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że interpelacja jest obszerna i zawiera ogrom pytań. 

Udzielona odpowiedź ZCiW jest również obszerna, szczegółowa oraz wyczerpująca. Radna 

oznajmiła, że dla mieszkańców najważniejszą sprawą w interpelacji była cena ciepła. 

Procedowana jest ustawa, która mówi że ciepło nie może wzrosnąć więcej niż 40%. 

Zastanawiające jest jednak, czy te 40% zawiera VAT, który wzrósł do 23%, czyli w porównaniu 

do tych 5% należy dodać jeszcze 17%  VATu. Radna poinformowała, że trzeba wyjaśnić tą 

kwestię, aby mieszkańcy mieli pełny obraz sytuacji i nie wystąpiły ponownie żadne niejasności.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że sytuacja jest prosta do wyjaśnienia i 

na ostatnim posiedzeniu omawiał to również Prezes ZSM, że dotyczy to cen netto.  

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska zapytała, czy na dzień dzisiejszy można określić koszt uzyskania 

energii z wykorzystaniem biomasy oraz jakich oszczędności można się spodziewać.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że co do kosztów przede wszystkim 

paliw składowych w procesie produkcji ciepła ocenia się, że koszt produkcji ciepła mniej więcej 

jest podobny do kosztu produkcji ciepła z węgla. Jedyną ewidentną korzyścią to jest właśnie 



fakt, że nie będzie potrzeby zakupu uprawnień do emisji, ponieważ jest to produkcja ciepła bez 

emisyjna i wynikną z tego ewidentne korzyści finansowe.  

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że cena może wzrosnąć według nowej ustawy 

o 40% w stosunku do ceny z 30.09.22r., ale  doczynienia mamy z ceną netto, czyli bez VATu. 

Radny oznajmił, że biorąc pod uwagę fakt iż VAT zmienił się od początku roku z 5% na 23%, 

to nie jest to taki prosty rachunek, że dołoży się tylko 17%. Jeśli do ceny netto z 30 września 

ubiegłego roku doliczymy 5% VAT, to uzyskamy cenę brutto. Jeśli do nowej ceny netto 

podwyższonej o 40% w stosunku do poprzedniej ceny doliczymy 23% VAT, to uzyskamy  

nową cenę brutto i różnica pomiędzy starą ceną brutto, czyli 5% VAT a nową ceną brutto będzie 

64% a nie 40% i takich podwyżek należy się spodziewać. Radny poinformował, że jeśli cena 

gigadżula wynosiła 60zł w poprzednim roku i jak dodamy VAT, to łatwo policzyć że cena 

brutto rośnie nie o 40%, a prawie o 65%.  

 

Radny p. Henryk Rykaczewski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, czy za straty energii cieplnej 

odpowiadają mieszkańcy, czy również ciepłownia.  

 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że energia cieplna sprzedawana odbiorcy 

na podstawie urządzenia pomiarowego w budynku odbiorcy, czyli koszty strat na przesyle są 

po stronie producenta energii cieplnej. Natomiast straty, które powstają w budynku poza 

licznikiem są po stronie odbiorcy ciepła.  

 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r.; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Miasta Zambrów p. Anna Sadowska Piętak. 

Poinformowała, że udostępniony w materiałach projekt uchwały znacznie różni się od tego co 

przedstawiano zostanie na obradach. Na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetowej była 

zmiana na ponad 600.000zł, a dziś jest już zmiana na 1.708.000zł. Skarbnik Miasta oznajmiła, 

że sprawa jest bardzo dynamiczna i budżet można by uchwalać codziennie, a mimo to nigdy 

nie zostanie uchwalony na bieżąco. W związku z tym Skarbnik zwróciła się z prośbą o przyjęcie 

autopoprawki w następujących działach tj. dział transport, oświata i wychowanie, 

bezpieczeństwo publiczne, pomoc społeczna, pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej,  

gospodarka komunalna oraz ochrona środowiska. Środki otrzymane z Funduszu Pomocy 

Ukrainie w wysokości 319.510zł przeznaczone zostaną na zakwaterowanie i wyżywienie 

obywateli Ukrainy. Na jednorazowe świadczenie pieniężne w wysokości 300zł na osobę oraz 

obsługę jest 618zł, na posiłek w szkole i przedszkolu 668zł. Ponadto miasto otrzymało dotację 

celową na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w wysokości 

1.708.000zł i część środków tj. 507.808zł przeznaczone zostanie na zakup energii elektrycznej, 

a pozostała kwota tj. 500.000zł na inwestycje drogowe przy ul. Białostockiej. Przekazana 

została również dotacja z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Białymstoku w wysokości 1331zł, na zakup materiałów w rozdziale ochrona 

powietrza atmosferycznego i klimatu. Skarbnik Miasta p. Anna Sadowska Piętak 

poinformowała, że najważniejsze zmiany wydatków przedstawione w projekcie uchwały 

dotyczą przebudowy drogi przy ul. Białostockiej i zwiększenie wydatków na wpłaty na 

Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w związku z rozwiązaniem 

umowy z niepełnosprawnym pracownikiem jest to kwota około 16.000zł. Zwiększenie 

wydatków na zakup drona w wysokości 12.500zł. W dziale różne rozliczenia finansowe 



otrzymane środki z funduszu pomocy w związku z pomocą obywatelom Ukrainy przeznacza 

się na dodatkowe zlecenia oświatowe na kwotę 134.053zł. Skarbnik Miasta poinformowała, że  

środki zostały podzielone na poszczególne placówki oświatowe. Zwiększono również plan 

wydatków na wydatki związane z dystrybucją węgla oraz obsługę p. Kołakowskiego. W 

pozostałych działach wydatki dostosowano do potrzeb budżetowych, a szczególnie 

oświatowych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Budżetowej p. Zbigniewa Korzeniowskiego o udzielenie opinii komisji nt. projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie  Miasta Zambrów na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Radny p. Michał Klimowicz odnosząc się do pkt. 1 ppkt. b zapytał, czy na chwilę obecną  

wiadomo już na co konkretnie przeznaczone zostaną środki, oraz czy tą decyzję podejmą 

Dyrektorzy.  

 

Skarbnik Miasta Zambrów p. Anna Sadowska Piętak odpowiedziała, że Dyrektorzy 

zadecydowali już o przeznaczeniu środków w poszczególnych szkołach.  

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska poinformowała, że słyszała wiele negatywnych opinii 

mieszkańców miasta względem słabej jakości węgla tzn. że węgiel nie był przykryty przez co 

jest nasiąknięty wodą, jest dużo kamieni oraz zamiast kostki jest miał. Radna oznajmiła, że ma 

zdjęcia potwierdzające obecność kamieni w węglu. Radna p. Grażyna Wyszyńska zapytała, kto 

jest odpowiedzialny za jakość węgla.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że odpowiada za to Rząd 

RP, a nie samorząd miasta.  

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska zapytała, czy węgiel jest kupowany przez rząd.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że to co zostało zamówione  

zostało przywiezione. Mieszkańcy miasta mają prawo nie odebrać węgla, jeśli życzą sobie 

węgiel innej jakości. Burmistrz oznajmił, że nie ma możliwości  dokonania tego, aby składy 

opałowe były przykryte. Węgiel który transportowany jest statkami lub wagonami kolejowymi 

również nie jest zakrywany i w takim stanie przyjeżdża na skład.  

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska poinformowała, że zgłasza problemy sygnalizowane przez 

mieszkańców miasta.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r.; z autopoprawkami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (21) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta 

Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

 

(Uchwałę nr XLIII/265/2023 dołączono do protokołu)  

 

 

b) nadania nazwy ulicy; 

 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że po wybudowaniu drogi i uzyskaniu wszelkich pozwoleń na użytkowanie w 

następnej kolejności ulica wymaga nazwania. Na omawianym obszarze miasta jest bardzo 

intensywna zabudowa jednorodzinna i obecnie domy przypisywane są do ul. Pileckiego, z którą 

niewiele maja wspólnego. Burmistrz Miasta poinformował, że aby unormować sytuację należy 

nadać nazwę ulicy łączącej ul. Pileckiego z ul. Białostocką. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej 

Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletty Walasek o udzielenie opinii komisji na temat projektu 

uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletta Walasek poinformowała, że 

członkowie komisji zaproponowali nazwę tej ulicy Gen. Władysława Andersa. Komisja w 

głosowaniu jawnym 6 głosami za, przy 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała powyższą 

nazwę.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdana Andrzejczuka o udzielenie opinii komisji na 

temat projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że komisja zaproponowała 

nazwę ulicy Gen. Władysława Andersa. Komisja w głosowaniu jawnym 6 głosami za, przy 1 

wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała powyższą nazwę.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy - Generała Władysława Andersa.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Michał 

Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk 

Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, Grażyna 

Anna Wyszyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

 

Ryszard Kaźmierczak, Barbara Danuta Laszuk 

 

 

(Uchwałę nr XLIII/266/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

c) nadania nazwy ulicy; 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że chodzi tu o ulicę odchodzącą od ul. Ostrowskiej, gdzie zlokalizowana jest 

restauracja McDonald. Tematem tym zajmowały się dwie komisje, których Przewodniczący 

przedstawią zaproponowane nazwy dla tej ulicy. Burmistrz Miasta oznajmił, że proponował 

nazwę ulicy Kaczora Donalda, jednak obie komisje negatywnie zaopiniowały propozycję. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej 

Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletty Walasek o przedstawienie opinii komisji nt. projektu 

uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletta Walasek poinformowała, że komisja 

zaproponowała nazwę dla tej ulicy Kawowa. Komisja w głosowaniu jawnym 5 głosami za przy 

2 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała propozycję. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośba do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdana Andrzejczuka o przedstawienie opinii komisji 

nt. projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja zaproponowała nazwę ulicy Kawowa. Komisja w głosowaniu jawnym 6 głosami za 

przy 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała powyższa propozycję.  

Radna p. Anna Truchel złożyła formalny wniosek proponując nazwę ulicy Koktajlowa.  

Radna p. Anna Chętnik poinformowała, że uwzględniając położenie ulicy proponuje nazwę 

jako Podmiejska. Radna oznajmiła, że nie neguje pozostałych propozycji, ale kojarzą się one z 

miejscami gdzie są duże centra rozrywki.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że jako pierwsza pod 

głosowanie zostanie poddana nazwa ulicy opracowana przez komisje, czyli nazwa Kawowa. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy; - KAWOWA.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz 

Józef Kosek, Zbigniew Kulesza, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, 

Henryk Rykaczewski, Wioletta Walasek, Cezary Witkowski 

 

PRZECIW (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Barbara Danuta Laszuk 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

 

Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Kamil Kowalczyk, Łukasz Miszak, Anna Truchel, Marta 

Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

Radny p. Ryszard Kaźmierczak poinformował, że popełnił błąd w głosowaniu i jest za 

nadaniem nazwy Kawowa.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odpowiedział, że zostanie to skorygowane w 

protokole. Przewodniczący Rady oznajmił, że większością głosów przeszła nazwa ulicy 

Kawowa i w związku z tym pozostałe nazwy, czyli Koktajlowa i Podmiejska automatycznie 

zostają odrzucone.  

 

(Uchwałę nr XLIII/267/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

d) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że po nadaniu nazwy ulicy trzeba zaliczyć ją do kategorii dróg gminnych. Drogi, 

które znajdują się w mieście muszą być zaliczone do kategorii w formie uchwały.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego o udzielenie opinii komisji nt. projektu uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych;.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek 

Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta Walasek, Cezary 

Witkowski, Marta Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kulesza 

 

(Uchwałę nr XLIII/268/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

e) przejęcia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że temat jest znany ponieważ co roku jest podobna procedura. Zadanie 

utrzymania cmentarzy i grobów wojennych należy do rządu poprzez Wojewodę kompetentnego 

w danym województwie. Z uwagi na fakt, że istnieje bardzo dużo grobów i cmentarzy 

wojennych, zadanie utrzymania ich scedowane jest na podmioty jakimi są gminy. Burmistrz 

oznajmił, że co roku podpisywana jest umowa i zgodnie z ustawą o grobach i cmentarzach 

wojennych  uchwała Rady Miasta co roku jest podejmowana. W dochodach zaplanowane jest 

na ten cel 6.500zł, jest to dotacja z Urzędu Wojewódzkiego. Kwota ta wystarczająca jest na 

koszenie trawy oraz drobne naprawy. Burmistrz poinformował, że uchwała ta w mieście 

dotyczy cmentarza wojennego przy ul. Mazowieckiej, dwóch grobów na cmentarzu 

parafialnym żołnierzy 71 PP oraz grób Powstańców Powstania Styczniowego. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośba do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego o udzielenie przedstawienie opinii komisji nt. projektu 

uchwały w sprawie przejęcia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższą uchwałę.  

 

Głosowano w sprawie: 

przejęcia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 



 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek 

Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta Walasek, Cezary 

Witkowski, Marta Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kulesza 

 

(Uchwałę nr XLIII/269/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

7. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski przedstawił harmonogram pracy RM w 

miesiącu marcu. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odczytał pismo mieszkanki miasta z dnia 

16.02 oraz udzieloną odpowiedź z dnia 21.02.  

Radna p. Barbara Laszuk nawiązując do pisma mieszkanki poinformowała, że nie jest to 

odosobniony głos w te sprawie. Podczas rozmów podobne zdanie wyrażają także inne 

opiekunki bezdomnych kotów. Jedna z opiekunek kotów w związku z otrzymanymi 36 

puszkami karmy zapytała, czym będzie karmić koty w pozostałym okresie, kiedy karma 

zostanie zjedzona. Radna poinformowała, że miasto powinno być wdzięczne Paniom, które 

sprawują opiekę nad kotami, ponieważ czy to się wszystkim podoba czy też nie, to koty w 

mieście będą. Radna p. Barbara Laszuk oznajmiła, że nie podziela stanowiska Burmistrza 

Miasta w tej sprawie, ponieważ wszystkie karmy znajdujące się w sklepach, nie tylko te 

dostępne u weterynarza dopuszczone są do żywienia kotów, więc jeśli można kupić coś 

tańszego, to należałoby z takiej możliwości skorzystać.  

Radny p. Kamil Kowalczyk zapytał, czy imię oraz nazwisko pracownika samorządowego 

podlega ochronie i nie może być odczytane.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odpowiedział, że tak jak zanonimizował dane 

autorki pisma, tak samo postąpił w przypadku danych pracownika. Przewodniczący Rady 

poinformował, że pismo udostępnione będzie do wglądu w aplikacji Esesja.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski oznajmił, że za wszystko zawsze 

odpowiedzialny jest Burmistrz. W związku z tym poinformował, aby używać jego nazwiska w 

tej sprawie.  

Radna p. Barbara Laszuk oznajmiła, że w piśmie przedstawione były konkretne zarzuty w 

stosunku do urzędnika. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że zarzuty mówiły o 

nieprawidłowym prowadzeniu rozmowy. Jednak żeby móc się do nich ustosunkować trzeba 

znać racje obu stron. Pracownica urzędu poinformowała, że rozmowa wyglądała nieco inaczej 

niż przedstawia to mieszkanka miasta. Burmistrz Miasta oznajmił, że Pani która pełni 



obowiązki na tym stanowisku jest dobrym pracownikiem i prowadzi nie tylko żywienie kotów, 

jest to niewielką rzeczą w zakresie jej czynności, ponieważ prowadzi również sprawy dotyczące 

oświetlenia w mieście oraz bezdomnych psów. Burmistrz oznajmił, że pracownicy urzędu nie 

są po to, aby chodzić po sklepach i kupować po 4 pudełka karmy. 

Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że jeśli osoba która była w urzędzie poczuła się 

dotknięta powinna zostać przeproszona przez urzędnika. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział że w tej sprawie są dwie 

strony i dwa zdania na ten temat.  

Radna p. Barbara Laszuk oznajmiła, że interesant powinien być odpowiednio traktowany w 

urzędzie.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że na urzędowego maila 

wpłynęło podziękowanie dotyczące przekazanej w 2022 roku darowizny.  

Radna p. Barbara Laszuk odnosząc się do inwestycji, które nie otrzymały uznania w oczach 

Wojewody i Premiera zapytała, czy  decyzje te są w jakiś sposób uzasadniane.  Radna 

poinformowała, że o godzinie 16:00 cala Aleja była oświetlona.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz  Dąbrowski odpowiedział, że w chwili obecnej 

wymieniane są czujniki oświetleniowe. Odnosząc się do inwestycji Burmistrz poinformował, 

że wnioski składane były we wrześniu, następnie proceduralnie idą do Wojewody później do 

Warszawy i tam podejmowana zostaje ostateczna decyzja przez Premiera. Decyzje wracają 

później do konkretnych województw i podczas konferencji Wojewoda przekazuje informacje.  

Radna p. Anna Truchel wracając do tematu wyboru nazwy ulic zapytała, czy nie można 

omawiać tego na każdej komisji, aby każdy radny mógł zgłosić swoją propozycję.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że ostateczną decyzję w 

każdej sprawie podejmuje Wysoka Rada podczas głosowania.  

Radna p. Anna Truchel zwróciła się z prośbą o zastanowienie się, czy każda komisja nie 

powinna mieć  wpływu na nadanie nazwy ulicy.  

Radna p. Wioletta Walasek poinformowała, że na terenie miasta jest bardzo chory Michał i 

wszystkie szkoły biorą udział w pomocy. W związku z tym radna zaproponowała, aby na 

kolejną sesję członkowie rady przygotowali się na wewnętrzny challenge, a mianowicie zbiórkę 

dla chorego Michała, aby również dać coś od siebie.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że potraktuje to jako apel i 

każdy radny osobiście rozważy propozycję.  

Radna p. Barbara Reinke oznajmiła, że od tygodnia Al. Woj. Pol. jest nieoświetlona. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że kilkukrotnie apelował 

do radnych, żeby takie sytuacje zgłaszać bezpośrednio do niego i nie czekać na sesję. Burmistrz 

poinformował, że wczorajszego dnia była awaria.   

 



8. Zamknięcie obrad.  

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów objętych porządkiem posiedzenia 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski podziękował za udział i zamknął 

XLIII posiedzenie Rady Miasta. 

 

    Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady Miasta  

 Aleksandra Zaleska                                                                                  Jacek Olszewski 

 

 

 

 

  

  


